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OCHRANA KLÍMY A ŤAŽBA UHLIA NA SLOVENSKU 

(anketa medzi vybranými prezidentskými kandidátmi) 

 

ZUZANA ČAPUTOVÁ 

Súhlasíte s tým, že by Slovenská republika mala zrýchliť tempo znižovania emisií 

skleníkových plynov v záujme ochrany klímy? (Prosím, vysvetlite) 

Súhlasím. Klimatická zmena predstavuje obrovskú výzvu nielen pre Slovensko, ale pre celé 

ľudstvo. Je v záujme Slovenska aby sa globálne oteplenie udržalo do 1,5 stupňa, ako to vo 

svojej poslednej správe hovorí IPCC. Dosiahnutie tohto cieľa bude však vyžadovať zvýšené 

úsilie aj zo Slovenskej strany. 

Súhlasíte s tým, že Slovenská republika by sa mala do roku 2027 definitívne ukončiť 

ťažbu a spaľovanie uhlia? (Prosím, vysvetlite) 

Áno. Podporujem túto agendu dlhodobo. Bola som spoluinicátorkou kampane nebanujme.sk 

za urýchlenú spravodlivú transformáciu hornej Nitry a útlm ťažby uhlia. Ako právnička som 

pomáhala aj občianskej iniciatíve v Trebišove pri ich úspešnom snažení o zastavenie projektu 

uhoľnej elektrárne v meste. 

Súhlasíte s tým, aby Slovenská republika umožnila firme HBP otvoriť ďalšie, 12. ťažobné 

pole v Novákoch a predĺžila tým ťažbu uhlia v regióne Horná Nitra až do roku 2034? 

(Prosím, vysvetlite) 

Ako som spomínala pri predošlej otázke, sama som sa zapojila do kampane nebanujme.sk, 

ktorá bojovala proti rozširovaniu a pokračovaniu ťažby na Hornej Nitre. 

Súhlasíte s tým, že súčasťou transformácie regiónu Horná Nitra by malo byť tiež 

významné zvýšenie podielu obnoviteľných zdrojov v energetickom mixe? (Prosím, 

vysvetlite) 

Áno. 

Súhlasíte s tým, že súčasťou transformácie regiónu Horná Nitra by malo byť tiež 

významné zvýšenie podielu udržateľných a ekologických pracovných miest mimo uhoľný 

priemysel? (Prosím, vysvetlite) 

Súčasťou kampane nebanujme.sk, kde som spoluinicátorkou je aj plán rekvalifikácie 

pracovníkov v uhoľnom priemysle po zatvorení baní. V regióne Hornej Nitry je dnes 1300 

voľných pracovných miest. Lenže zmeniť profesiu nie je možné zo dňa na deň. Baníci by mohli 

mať po dobu 3 rokov garantovaný príjem a počas tohoto obdobia im štát môže pomôcť formou 

rekvalifikačných kurzov. 

Ako by mal podľa Vás vyzerať región Hornej Nitry, ktorý prešiel transformáciou, v roku 

2027? 
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Horná Nitra potrebuje lepšie cesty a vlakové spojenia. Rozvoj regiónu a jeho ľudí. Stavať na 

tradíciách od Baťu, cez nábytkárstvo až po kúpeľníctvo. Využiť skúseností ľudí z baníctva na 

rozvoj technológií geotermálnej energie. Región potrebuje progresívne riešenia, ktoré mu dajú 

budúcnosť, nie pokračovanie v ťažbe. 

 

MAROŠ ŠEFČOVIČ 

Súhlasíte s tým, že by Slovenská republika mala zrýchliť tempo znižovania emisií 

skleníkových plynov v záujme ochrany klímy? (Prosím, vysvetlite) 
 

Slovenská republika sa už roky hlási k znižovaniu emisií skleníkových plynov a v tejto súvislosti 

prijala konkrétne zaväzky, ktoré chce dosiahnuť do roku 2020. Z hodnotenia Európskej komisie 

jasne vyplýva, že práve pri znižovaní emisií skleníkových plynov Slovensko vysoko prevyšuje 

ciele EÚ. Európska hodnotí túto politiku spolu s nízko emisným mixom pri výrobe elektriny 

veľmi pozitívne. V súčasnosti Slovensko pracuje na Národnom energetickom a klimatickom 

pláne, ktorý má zabezpečiť ochranu klímy na dlhodobom princípe za súčasného zohľadnenia 

ekonomických a energetických potrieb štátu. Ochranaklímy je dlhodobý proces, ktorý za 

posledné desaťročie dokázal, že moderné ekonomiky dokážu zabezpečiť rast ekonomiky za 

súčasného poklesu produkcie skleníkových plynov. Preto aj Slovensko musí v tomto trende 

pokračovať a prijímať komplexné opatrenia, ktoré zabezpečenia transformáciu ekonomiky. 

  

Súhlasíte s tým, že Slovenská republika by sa mala do roku 2027 definitívne ukončiť 

ťažbu a spaľovanie uhlia? (Prosím, vysvetlite) 
  

Všetky rozvinuté krajiny postupne prechádzajú od ťažby a využívania uhlia k iným zdrojom 

energie, predovšetkým obnoviteľným. Minulý mesiac podobné rozhodnutie prijalo aj Nemecko. 

Slovenská vlády prijala rozhodnutie o ukočení vyplácania podpory na ťažbu uhlia do roku 

2023. Vnímam to ako jasný signál, že ani Slovensko nepočíta s dlhodobým využívaním tohto 

zdroja energie. 

  

Súhlasíte s tým, aby Slovenská republika umožnila firme HBP otvoriť ďalšie, 12. ťažobné 

pole v Novákoch a predĺžila tým ťažbu uhlia v regióne Horná Nitra až do roku 2034? 

(Prosím, vysvetlite) 
  

Ťažba a využívanie uhlia sú nielen v Európe, ale aj vo svete na ústupe, preto si myslím, že aj 

Slovensko by malo ísť touto cestou. 

  

Súhlasíte s tým, že súčasťou transformácie regiónu Horná Nitra by malo byť tiež 

významné zvýšenie podielu obnoviteľných zdrojov v energetickom mixe? (Prosím, 

vysvetlite) 
  

Proces transformácie nesúvisí len s energetikou. V prípade Hornej Nitry bude potrebné vyriešiť 

napríklad nový centrálny zdroj tepla a predpokladám, že predmetom posudzovania bude 

nahradenie uhlia aj obnoviteľnými zdrojmi, ale predovšetkým sa transformácia musí zamerať 

na vytváranie nových príležitostí pre podnikanie a zamestnanie. Transformácia musí 

zatraktívniť región ako z pohľadu možnosti získania zaujímavého zamestnania, tak aj z pohľadu 

čistoty ovzdušia a zlepšenia zdravia ľudí. 
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Súhlasíte s tým, že súčasťou transformácie regiónu Horná Nitra by malo byť tiež 

významné zvýšenie podielu udržateľných a ekologických pracovných miest mimo uhoľný 

priemysel? (Prosím, vysvetlite) 
  

Udržateľné a ekologické pracovné miesta sú presný tým, čo by mala transformácia uhoľných 

regiónov priniesť. Verím, že v apríli už budeme mať pripravený akčný plán pre transformáciu 

Hornej Nitry, ktorý sa stane základom aj pre prípravu a realizáciu projektov podporovaných z 

eurofondov. Sám si viem predstaviť niekoľko oblastí, v ktorých by sa dali využiť aj dlhoročné 

skúsenosti a odbornosť regiónu v baníctve. Mám na mysli inovačnú technológiu vymyslenú na 

Slovensku – hĺbkové plazmové vŕtanie, ktoré by mohlo poskytnúť množstvo pracovných 

príležitostí ako v oblastiach baníctva a strojárenstva, tak aj v oblasti inovácií. 

  

Ako by mal podľa Vás vyzerať región Hornej Nitry, ktorý prešiel transformáciou, v roku 

2027? 
  

Verím, že to bude región, kde sa budú dobre cítiť ako seniori, ako aj mladí ľudia s deťmi. Bude 

to región napojený rýchlostnou komunikáciou na hlavnú dopravnú infraštruktúru Slovenska. 

Región s čistým vzduchom, ktorý vytvorí zdravé podmienky pre život jeho obyvateľov. Súčasne 

to bude región, ktorý vytvorí vhodné podmienky nielen pre nových investorov a podnikateľov, 

ale aj pre výskum a inovácie, a teda trvalo udrazeľný rozvoj na veľa rokov, o ktorom sa toľko 

hovorí. 

 

 


